

كنيسة رؤساء الملائكة ميخائيل وجبرائيل في رايد

عيد رؤساء الملائكة

طروبارية القيامة اللحن الثالث

لِتَفْرَحِ السَّمَاوِيَّاتِ، وَلِتَبْتَهِجِ الْأَرْضِيَّاتِ، لِأَنَّ الرَّبَّ صَنَعَ عِزًّا بِسَاعِدِهِ، وَوَطَّئَ الْمَوْتَ بِالْمَوْتِ، وَصَارَ بِكَرِّ الْأَمْوَاتِ، وَأَنْقَذَنَا مِنْ جَوْفِ الْجَحِيمِ، وَمَنَحَ الْعَالَمَ الرَّحْمَةَ الْعُظْمَى.

طروبارية رؤساء الملائكة اصحاب الكنيسة (الحن الرابع)

ايها المتقدمان على الاجناد السماويين نتوسل اليكم نحن غير المستحقين حتى انكم بطلباتكم تكتفوننا بظل اجنحة مجدكم غير الهبولى حافظين ايانا نحن الجاثين والصارخين بغير فتور انقذونا من الشدائد بما انكم رؤساء مراتب القوات العلوية

قنداق دخول السيدة الى الهيكل اللحن الرابع

ان الهيكل الكلي النقاوة هيكل المخلص البتول الخدر الجزيل الثمن والكنز الطاهر لمجد الله اليوم تدخل الى بيت الرب وتدخل معها النعمة التي بالروح الالهى فلتسبحها ملائكة الله لانها هي المظلة السماوية

الرسالة

البروكيمينين : الصانعُ ملائكتَهُ أَرْوَاحاً وَخُدَامَهُ لَهَيْبِ نَارٍ. بَارِكِي يَا نَفْسِي الرَّبَّ.

فَصَلِّ مِنْ رِسَالَةِ الْقَدِيسِ بُولُسِ الرَّسُولِ إِلَى الْعِبْرَانِيِّينَ.

يا إِخْوَهُ، إِنْ كَانَتْ الْكَلِمَةُ الَّتِي نَطِقُ بِهَا عَلَى السَّنَةِ مَلَائِكَةً قَدْ نَبَّتَتْ وَكُلَّ تَعَدٍّ وَمَعْصِيَةٍ نَالَ جِزَاءً عَدْلًا، فَكَيْفَ نُفَلِّتُ نَحْنُ إِنْ أَهْمُنَا خَلَاصًا عَظِيمًا كَهَذَا؟ قَدْ ابْتَدَأَ النُّطْقُ بِهِ عَلَى لِسَانِ الرَّبِّ، ثُمَّ تَبَتَّه لَنَا الَّذِينَ سَمِعُوهُ. وَشَهِدَ بِهِ اللَّهُ بِآيَاتٍ، وَعَجَائِبَ، وَقُوَّاتٍ مُتَنَوِّعَةٍ، وَتَوَازِيَعَاتِ الرُّوحِ الْقُدُسِ عَلَى حَسَبِ مَشِيئَتِهِ. فَإِنَّهُ لَمْ يُخْضِعْ لِلْمَلَائِكَةِ الْمَسْكُونَةِ الْآتِيَةِ الَّتِي كَلَّمْنَا فِيهَا. لَكِنْ شَهِدَ وَاحِدًا فِي مَوْضِعٍ قَائِلًا: "مَا الْإِنْسَانُ حَتَّى تَذْكُرَهُ، أَوْ ابْنُ الْإِنْسَانِ حَتَّى تَفْتَقِدَهُ؟ نَقَصْتَهُ عَنِ الْمَلَائِكَةِ قَلِيلًا؛ بِالْمَجْدِ وَالْكَرَامَةِ كَلَّمْتَهُ، وَأَقَمْتَهُ عَلَى أَعْمَالِ يَدَيْكَ. أَخْضَعْتَ كُلَّ شَيْءٍ تَحْتَ قَدَمَيْهِ. "فَفِي إِخْضَاعِهِ لَهُ كُلِّ شَيْءٍ، لَمْ يَبْزُكْ شَيْئًا غَيْرَ خَاضِعٍ لَهُ. إِلَّا أَنَا الْآنَ لَسْنَا نَرَى بَعْدَ كُلِّ شَيْءٍ مُخْضَعًا لَهُ. وَإِنَّمَا نَرَى الَّذِي نَقَصَ عَنِ الْمَلَائِكَةِ قَلِيلًا، يَسُوعَ، مُكَلَّلًا بِالْمَجْدِ وَالْكَرَامَةِ لِأَجْلِ أَلَمِ الْمَوْتِ، لِكَيْ يَذُوقَ الْمَوْتَ بِنِعْمَةِ اللَّهِ مِنْ أَجْلِ الْجَمِيعِ. لِأَنَّهُ لَاقَ بِالَّذِي كُلُّ شَيْءٍ لِأَجْلِهِ وَكُلُّ شَيْءٍ بِهِ، وَقَدْ أُورِدَ إِلَى الْمَجْدِ أَبْنَاءَ كَثِيرِينَ، أَنْ يَجْعَلَ رَتِيسَ خَلَاصِهِمْ بِالْأَلَامِ كَامِلًا.

الانجيل

فصل شريف من بشارة القديس لوقا الإنجيلي البشير والتلميذ الطاهر.

قال الرب لتلاميذه: الَّذِي يَسْمَعُ مِنْكُمْ يَسْمَعُ مِنِّي، وَالَّذِي يُرْذَلُكُمْ يُرْذَلُنِي، وَالَّذِي يُرْذَلُنِي يُرْذَلُ الَّذِي أَرْسَلَنِي. «فَرَجَعَ السَّبْعُونَ بِفَرَحٍ قَائِلِينَ: «يَارَبُّ، حَتَّى الشَّيَاطِينُ تَخْضَعُ لَنَا بِاسْمِكَ!» فَقَالَ لَهُمْ: «رَأَيْتُ الشَّيْطَانَ سَاقِطًا مِثْلَ الْبَرْقِ مِنَ السَّمَاءِ. هَا أَنَا أُعْطِيكُمْ سُلْطَانًا لِنُدْوسُوا الْحَيَاتِ وَالْعَقَارِبَ وَكُلَّ قُوَّةِ الْعَدُوِّ، وَلَا يَضُرُّكُمْ شَيْءٌ. وَلَكِنْ لَا تَفْرَحُوا بِهَذَا: أَنَّ الْأَرْوَاحَ تَخْضَعُ لَكُمْ، بَلِ افْرَحُوا بِالْحَرِيِّ أَنَّ أَسْمَاءَكُمْ كُتِبَتْ فِي السَّمَاوَاتِ». وَفِي تِلْكَ السَّاعَةِ تَهَلَّلَ يَسُوعُ بِالرُّوحِ وَقَالَ: «أَحْمَدُكَ أَيُّهَا الْآبُ، رَبُّ السَّمَاءِ وَالْأَرْضِ، لِأَنَّكَ أَخْفَيْتَ هَذِهِ عَنِ الْحُكَمَاءِ وَالْفُهَمَاءِ وَأَعْلَنْتَهَا لِلْأَطْفَالِ. نَعَمْ أَيُّهَا الْآبُ، لِأَنَّ هَكَذَا صَارَتْ الْمَسْرَّةُ أَمَامَكَ».

Archangels Michael and Gabriel Antiochian Orthodox Church

Parish Priest: Rev Fr Michal Zghaib

Mobile: 0403 847 690

Email: parishpriest@smg.org.au

Place of Worship: 72 Belmore St Ryde

PO Box 226 West Ryde NSW 1685

Website: www.smg.org.au [Archdiocesan Website: https://www.antiochian.org.au](http://www.antiochian.org.au)

Sts Michael and Gabriel Feast

Troparion for the Resurrection, in tone 3

Let the heavens rejoice and the earth be glad, For the Lord has done a mighty act with his own arm. He has trampled death by death and became the first born from the dead. He has delivered us from the depths of hades, granting the world the great mercy.

Troparion of the Archangels tone 4

Commanders of the heavenly hosts, we who are unworthy beseech you; by your prayers encompass us under the wings of your incorporeal glory, and faithfully preserve us who fall down and cry out to you; deliver us from all harm, for you are the commanders of the powers on high.

Kontakion (The Presentation of Our Lady) tone 4

The all-pure temple of the Saviour the most precious bridal-chamber and Virgin the treasure-house of the glory of God today entered the Temple of the Lord bringing with her the grace which is in the divine Spirit: whom also the angels of God do celebrate in song; for she is the heavenly tabernacle

The Epistle

Prokeimenon: *He makes His angels spirits, and His ministers flames of fire. Bless the Lord, O my soul.*

The Reading from the Epistle of St. Paul to the Hebrews. (2:2-10)

Brethren, if the message declared by angels was valid and every transgression or disobedience received a just retribution, how shall we escape if we neglect such a great salvation? It was declared at first by the Lord, and it was attested to us by those who heard Him, while God also bore witness by signs and wonders and various miracles and by gifts of the Holy Spirit distributed according to His own Will. For it was not to angels that God subjected the world to come, of which we are speaking. It has been testified somewhere, "What is man that Thou art mindful of him, or the Son of man, that Thou carest for Him? Thou didst make Him for a little while lower than the angels; Thou hast crowned Him with glory and honor, putting everything in subjection under His feet." Now in putting everything in subjection to Him, He left nothing outside His control. As it is, we do not yet see everything in subjection to Him. But we see Jesus, Who for a little while was made lower than the angels, crowned with glory and honor because of the suffering of death, so that by the grace of God He might taste death for everyone. For it was fitting that He, for whom and by whom all things exist, in bringing many sons to glory, should make the Pioneer of their salvation perfect through suffering.

The Gospel

The Reading from the Holy Gospel according to St. Luke. (10:16-21)

The Lord said to His disciples, "He who hears you hears Me, and he who rejects you rejects Me, and he who rejects Me rejects Him who sent Me." The Seventy returned with joy, saying, "Lord, even the demons are subject to us in Thy Name!" And He said to them, "I saw Satan fall like lightning from heaven. Behold, I have given you authority to tread upon serpents and scorpions and over all the power of the enemy; and nothing shall hurt you. Nevertheless, do not rejoice in this, that the spirits are subject to you; but rejoice that your names are written in heaven." In that same hour He rejoiced in spirit and said, "I thank Thee, Father, Lord of heaven and earth, that Thou hast hidden these things from the wise and prudent and revealed them to babes; yea, Father, for such was Thy gracious Will."